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Abstract (en)
[origin: CA3045527A1] The invention relates to a moisture-proof, fibrous substrate, which has an adjustable moisture and wet strength, wherein the
substrate contains fibers, at least one binding agent, at least one amphoteric amine and at least one damping agent, wherein the at least one binding
agent has at least one polysaccharide, which has, comprises, or consists of at least one radical containing an acid group, and wherein the at least
one damping agent contains at least one organic component, which consists of the group selected from aliphatic alcohols, aliphatic ethers, aliphatic
esters, monosaccharides, oligosaccharides, and mixtures thereof, preferably aliphatic alcohols, aliphatic ethers, and mixtures thereof. The invention
further relates to a method for production of the moisture-proof, fibrous substrate and to the use thereof.

Abstract (de)
Die vorliegende Erfindung betrifft ein feuchtfestes, faserhaltiges Substrat, das eine einstellbare Feucht- und Nassfestigkeit aufweist, wobei das
Substrat Fasern, wenigstens ein Bindemittel, wenigstens ein amphoteres Amin und wenigstens ein Feuchtmittel enthält, wobei das wenigstens eine
Bindemittel wenigstens ein Polysaccharid, das wenigstens einen Säuregruppen-haltigen Rest aufweist, umfasst oder daraus besteht, und wobei
das wenigstens 1 Feuchtmittel wenigstens 1 organische Komponente, die aus der Gruppe, die aus aliphatischen Alkoholen, aliphatischen Ethern,
aliphatischen Estern, Monosacchariden, Oligosacchariden und Mischungen davon, vorzugsweise aliphatischen Alkoholen, aliphatischen Ethern und
Mischungen davon, besteht, ausgewählt wird, enthält, sowie weiterhin ein Verfahren zur Herstellung des feuchtfesten, faserhaltiges Substrates und
seine Verwendung.
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